
              

Bornholms Veteran Forum (BVF) 
Forum for tidligere udsendte  

R E F E R A T 
 

Bestyrelsesmødet den 27. november 2023 
Gæstekantine, Landemærket 26, Rønne 

 
Til stede Richardt Sølvertorp, Steen Finne Jensen, Per R. Rathmann og Niels Chresten Ander-

sen 
Fraværende John Walther og Jens Voigt 
 
1. Godkendelse af dagsorden: godkendt 

2. Godkendelse af referat af bestyrelsesmødet 2/10-23: godkendt 

3. Repræsentantskabsmødet 23/10-23, evaluering og opfølgning 
I forhold til Flagdagen 2024 har Niels kontaktet politidirektør Martin Graversen med anmod-
ning om at få sagen drøftet i Beredskabsstaben, der mødes 5/12-23. 

I forhold til spørgsmålet om hvordan vi kan tilpasse veteranindsatsen til de aktuelle forhold og 
ændringer, f.eks. med øget fokus på uddannelse og på missioner i Baltikum, blev det foreslået 
at nedsætte en arbejdsgruppe, der kan vurdere behovet for tilpasninger – hvordan støtter vi 
veteranerne på den lange bane? 
Bestyrelsen besluttede at invitere chefen for VETC, Kim Simonsen, til repræsentantskabsmødet 
i marts – og vil i den forbindelse spørge ham om at redegøre for de tanker, VETC allerede gør 
sig på området. Dernæst vil vi afvente VETC’s evaluering af veteranindsatsen, som ventes i for-
året 2024 som led i udmøntningen af forsvarsforliget. 

4. Siden sidst i øvrigt 
a) Veterankonferencen 31/10-23: Per har fremsendt en redegørelse for konferencen, og op-

fordrede til at tage næste års Veterankonference med i BVF’s årsplan – onsdag 22. maj. 
b) Beskæftigelsesseminar 14/11-23: Per orienterede om seminaret, hvor også Heidi Kingo fra 

jobcentret deltog. 
c) Den opsøgende veteranindsats og veteranholdet, status: Niels oplyste, at forsøget med gå-

ture hver anden gang om lørdagen er droppet grundet ringe fremmøde. Næste gåture er 
1/12 og 15/12, hvor der sluttes af med gløgg mv. på Soldaterhjemmet. Per indbyder borg-
mesteren og formanden for Danmarks Veteraner til at deltage. 
Fortsat god opbakning om Veterancaféen. Det blev besluttet at øge prisen til 35 kr. pr. del-
tager fra januar 2024. 
Per oplyste om kontakt med ny veteran via jobcentret i den opsøgende veteranindsats. 
 



d) Årsplan og økonomi, status ved Niels – bilag 
Der er anvendt ca. 70.000 kr. af årets budget på 164.000 kr. Hertil kommer så udgifter til 
sekretariatet på ca. 90.000 kr. Regnskab er sendt til VETC for tilskud på 30.000 kr. Alt i alt 
forventes budgetrammen for 2023 nogenlunde holdt. 

e) Pårørende: Klub Veteran Kids og Venneforening, partnernetværk, status 
Per oplyste, at evaluering af partnernetværket er udsendt til primo 2024. 

f) SoldaterRekreation, lokalkomitéen, status ved Niels 
Der er taget kontakt til flere lokale arkitekter omkring udkast til et evt. nyt soldaterhjem, 
der bedre opfylder fremtidige behov for både veteranaktiviteter og midlertidige botilbud. 

g) Nyt fra den kommunale veterankoordinator, herunder møde for kommunale veterankoor-
dinatorer 8-9/11-23 i Slagelse, ved Niels 
Der er i dag kommet svar på vores indstilling om Bornholm som årets veterankommune. 
13 kommuner var indstillet og Bornholm blev ikke udpeget. Mødet i Slagelse havde fokus 
på samarbejdet med de frivillige. Her er Bornholm foran i forhold til andre kommuner, med 
det tætte samarbejde via BVF mellem myndigheder og frivillige organisationer. 

h) Andet: Ny chef for hjemmeværnet tiltræder ved årsskiftet. Richardt tager kontakt til chefen 
for GHR stabselementet for at aftale et fælles velkomstmøde med den nye chef. 

5. Årsplan og budget 2024, jf. vedhæftet bilag 
Herunder behandling af henvendelse fra Udsendt af Danmark om udstillingen Gennem Ild & 
Vand i 2024. 18.750 kr. inkl. moms + afledte udgifter til aftenarrangement, forplejning mv. 
Udkast godkendt, herunder budget, der ikke inkluderer udstillingen Gennem Ild & Vand. 
Niels har ansøgt VETC om et tilskud på 40.000 kr. til Flagdagen og andre aktiviteter. VETC har 
kontaktet omkring deres problem med BRK’s rolle i BVF, herunder at tilskuddet skal indbetales 
til en kommunal bankkonto. Niels har oplyst, at BVF er en selvstændig forening, der sekretari-
atsbetjenes af kommunen i henhold til vedtægterne. Hvis ansøgning ikke kan imødekommes, 
vil BVF forfølge sagen politisk. 
 

6. Eventuelt 
 
 
 
Referat v. Niels Chresten Andersen 


